
Adam Vojtěch (ministr zdravotnictví České republiky  v době 13. 12. 2017- 21. 9. 2020), řekl 
25. 8. 2020 o Covid - 19: 

„Je to skutečně o prezentaci toho onemocnění. Pokud to budeme prezentovat jako něco 
katastrofického, jako něco, co prostě v zásadě pak ti lidé budou brát, jako  že jsou vinni, že jsou 
nakaženi, protože tady můžou být nějakou zátěží  pro společnost, atd. To si myslím je něco, co 
zkrátka je špatně. To onemocnění se musí destigmatizovat.  Já bych byl obecně rád, aby se o něm 
méně psalo, protože to skutečně je standardní infekční onemocnění, stejně jako jiné infekční 
onemocnění. Takto se o žádném jiném infekčním onemocnění neprezentuje, nepíše. A stigmatizace 
těch lidí, kteří pociťují určitý pocit viny, že vlastně jsou nakaženi, tak je výrazná. A když se 
podíváte na všechny světové průzkumy, tak Covid - 19 zásadní dopad má na duševní zdraví 
obyvatel ve všech státech. To je ukazováno jako jedno z hlavních  dopadů - duševní zdraví. A my 
také to vnímáme na krizových linkách, jak se zvýšil počet i krizových linek, resp. to volání na 
krizové linky. Ze strany lidí to souvisí s izolací, s karanténou. ale vůbec i s tím pocitem  toho, že 
jsem nakažený a je to skutečně velká stigmatizace.  Takže poprosil bych, také za mě, abychom se 
všichni snažili destigmatizovat toto onemocnění a nakažené.“ 

Adam Vojtěch je ve shodě se scénářem Modi SARS, který o závažném vlivu na duševní zdraví 
hovoří  v dokumentu č. 17/1251. Ovšem na str. 80 v uvedeném dokumentu je uvedený jen souhrnný
popis, konstatující situaci, nezahrnující však lidskost, která  Adamovi Vojtěchovi zřejmě překážela v
pokračování ve funkci ministra zdravotnictví. Svědectví mé vlastní kamarádky z Českých 
Budějovic, která ho osobně zná (on se v Českých Budějovicích narodil r. 1986), ukazuje, že ustát 
ten tlak pro něj muselo být náročné. Přiložené video, kde ho veřejně ztrapňuje samotný premiér 
hovoří za vše. Já jsem panu Adamu Vojtěchovi poslal ještě v neděli 20. 9. 2020 ve 13:42 mail s 
výzvou pro studenty pražských vysokých škol. O den později, rezignoval, tehdy jsem si myslel, že 
můj mail byl tou poslední kapkou, kterou mohl dostat a rozhodl se rezignovat. Dnes si to s 
odstupem času  nemyslím a mrzí mě, že nevydržel. A to i přesto, že se mé představy o krocích vůči 
Nemocnici Na Homolce s jeho kroky rozcházely.  Jeho slova o destigmatizaci Covid-19 a svědectví 
mé kamarádky ukazují, že měl srdce na pravém místě. Pro zachování záznamu, jsem raději zajistil 
MP3 záznam, který si můžete volně stáhnout. 
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